
PROTOKOT Nr XXXI/2016

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 16 grudnia 2016 r.
w sali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeja Kornackiego - Przewodnicz4cego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gniny protokolowala - Ewa Soboczyrlska - Inspektor ds. Obslugi Rady i Kadr w
Urzgdzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. 10:05, zakoriczono o godz.15:10

Stan osobowy Rady - 15 Radnych,

- lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu,

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wggrzynowski - W6jt Gminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny

5. Radni Rady Powiatu Dzialdowskiego : Pani Magdalena Anczykowska, Pan Bogdan Kopafiski, Pan

Janusz Kaczmarek

6.PanBartoszZylka - Kierownik Oddziah.r Agencji Reshukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w

Dzialdowie,

T.Soltysi

- lista obecno5ci stanowi zal4cznik do protokolu

8.Mieszkarlcy

Ad.1 i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

Obrady XXXI sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:05 Pan Andrzej Kornacki Przewodnicz4cy

Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnoSci,

na sali znajduje sig 15 Radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3.Ustalenie porz4dku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

Kieruj4c nastgpnie zapytanie o propozygg zniany porzEdku obrad.

Wnioski o zmiang porz4dku obrad sesji wnieSli:

Wniosek Nr 1 W6jta Gminy - Pana Tomasza Wggrzlmowskiego: wprowadzenie do porz4dku

dziennego obrad w pkt 9 ppkt 10 projektu uchwaly w sprawie nieodplatnego przyjgcia wlasnoici

nieruchomo6ci z przeznaczeniem na cele rekreacyjne.

Wigcej wniosk6w o zmiang porz4dku dziennego obrad nie wniesiono.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie Wniosek Nr 1.



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych

glosami:

-,,2a" -15
' ,,Przeciw' - 0

-,,wstrzymui4cych sig" - 0

wniosek prdgla.

Po czym poddal pod glosowanie porz4dek obrad:

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ueta$'owy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych

glosami:

-.2a" - 15

- ,,Przeciw' - 0

- ,,wstrzymujqcych sig" - 0

prz;yjela porzQdek obrad )OO(I sesji Rady Gminy, kt6ry po otwarciu sesji i stwierdzeniu

prawomocno6ci obrad jest nastgpuj4ry:

4,Przyigcie protokolu z XXX sesii Rady Gminy.

5. Sprawozdanie migdzysesyjne W6jta Gminy Rybno.

6.Podjgcie uchwaly w sprawie uchwalenia Rocznego programu wsp6lpracy Gminy Rybno z

organizaciami pozarzqdowymi oraz podrniotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust. 3 usta$ry o

dzialalno5ci po2ytku publicznego i wolontariacie na rok 2017.

7. Podjgcie uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno nalata 2077-2027 .

8. Uchwalenie budietu Gminy Rybno na 2017 rok :

1) przedstawienie przez W6jta Gminy projektu bud2etu wraz z jego tzasadnieniem,

2) przedstawienie przez W6jta Gminy opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o projekcie

uchwaly budZetowej,

3) wyst4Pienie Przewodnicz4cego Komisji Bud2etu i Finans6w - plzedstawienie opinii Komisji

Bud2etu i Finans6w Rady Gminy Rybno w sprawie projektu bud2etu na 2O17 rok,

4) dyskusja,

5) podjgcie uchwaly w sprawie uchwalenia bud2etu Gminy Rybno na 2017 rok.

9. Podjgcie uchwal w nastgpui4cych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na \ata 201.G2022,

2) zmian w btdLecie Gminy Rybno n a 2O1.6 rok,

3) udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy finansowej,

4) zapewnienia wsp6lnej obsftrgi finansowej jedrostek bud2etowych Gminy Rybno,

5) przyjgcia sprawozdania z rcalizaqi programu usuwania wyrob6w zawieraj4rych azbest z terenu

Gminy Rybno,

6) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi4zywania Problem6w Alkoholowych,



7) zamiaru likwidacji Szkoty Podstawowej im. Mikolaja Kopernika w Jegh,

8) zatwierdzenia plan6w pracy komisji stalych Rady Gminy Rybno na 2012 rok,

9) zatwierdzenia planu prary Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno na 2012 rok,

10) nieodplatrego przylgcia wlasno6ci nieruchomoSci z przeznaczeriem na cele rekreacyjne.

1O,Wolne wnioski i zapytania.

ll.Zamknigcie obrad.

Ad.4. Prryigcie protokolu z )OO( sesii Rady Gminv.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z XXX sesji Rady

Gminy.

Uwag do protokolu nie wniesiono.

Ptzewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki poddal pod glosowanie protok6l z XXX sesji Rady

Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych,
glosami:
- 15 - ,za",
- 0 - ,,przeaw"
- 0 -,,wstrzymui4rych sig"
protok6l z )O(X sesji przyigla.

Ad.S.Sprawozdanie miedzvsesyine W6ita Gminv Rvbno.

Przewodnicz+cy Rady - Pan Andrzej Komacki zwr6cil sig do W6jta Gminy o przedstawienie Radzie

sprawozdania z dzialalnoSci migdzysesfinej.

Sprawozdanie stanowi zalEcznik do protokolu.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.

Pytafi do sprawozdania nie wniesiono.

Ad.6.Podigcie uchwaly w sprawie uchwalenia Rocznego orogamu wsp6lpracy Gminy Rl'bno z

organizaciami pozarz4dow]rmi oraz podmiotami. o kt6r.vch mowa w art. 3 ust. 3 ustawv o

dzialalno6ci po2vtku publicznego i wolontariacie na rok 2017.

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Komacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamiiskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Pioh Kamirlski: poprosil radg prawne o wyja-Snienie w sprawie skladu komisji

konkursowej tj. obsadzenia przez prezyditm radp przewodnicz4cy komisji staly. Przedstawiciele

Urzgdu Gminy i organizaqi pozaxz4dowych jako cialo doradcze.



Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wskazala, i2 na wniosek Rady do projektu uchwaly zostal

wprowadzony zapis dotycz4cy czlonk6w komisii reprezentuj4cych Radg Gminy. Wyj#nil, ze zaptsy

dotycz4ce sklad6w komisji konkursowych wynikaja z ustawy o wolontariacie i dzialalno5ci po2ytku

publicznego. Taki zapis iest powszechnie stosowany w tego typu uchwalach.

Radny - Pan Piotr Kanifrski: czyli rozrmie, Ze osoby z organizacji pozarz4dowych i urzgdu musz4

byC w tel komisji.

Nast€pnie przedstawil pozytywn| opinig komisji statych w sprawie procedowanego projektu

uchwaly.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: czy rie nalelaloby okre5lii liczby os6b wchodz4rych

w sklad kornisji konkursowej z organtzacji pozatz4dowych? Proponowalbym zapis ,,lrzy osoby

wskazane przez otganiza$e pozarz4dowe..."

Radny - Pan Pioh Rydel: kto w takim razie bgdzie przedstawicielem tych organizacji

pozarz4dowych? Bo jeZeli bgdzie 3 przedstawicieli a oryanzaqibgdzie 6...To znaczy, 2e koledzy b9d4

przyznawad kolegon Srodki finansowe.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyja6nil, i2 w pracach komisji konlursowej nie moze

uczestniczy€ osoba reprezentuj4ca podmioty biorqce w konkursie

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: proponuje zatem poprawkg S 12 ust. 2 pkt 3 w

brzmieniu: ,,maksymalnie izy osoby wskazane pruez orgafizaqe pozarz4dowe lub podmioty

wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy, z wyl4czeriem os6b reprezentui4rych podmioty bior4ce udzial w

konkursie".

Radny - Pan Piotr Kamiriski zwr6cil sig do radcy prawnego: czy nie bgdzie kolizji w przypadku kiedy

otgafizacja, kt6ra sklada wniosek do komisji konkursowej, w jej sklad komisji wchodz4 radni bgd4ry

czlonkami stowar zyszenia,

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: wyjaSnil i2 taki radny wyl4cza sig od glosowania nad

przyznaniem dotacji dla stowarzyszenia.

Wigcej pytari nie wniesiono.

NasQpnie PrzewodniczEcy Rady poddal pod glosowanie proponowan4 poprawkg $ 12 ust. 2 pkt 3 w

brzmieniu: ,,maksymalnie trzy osoby wskazane przez orga zage pozarz4dowe lub podmioty



wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy, z wyl4czeniem os6b reprezentuj4rych podmioty bior4ce udzial w

konkursie".

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnycll
glosami:
- 74 - ,,2a",
- 'L - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymujQcych sie"
przyjgla proponowan4 poprawkg. $ 12 ust. 2 pkt 3 uchwaly w sprawie uchwalenia Rocznego

programu wsp6lprary Grniny Rybno z organizaciami pozarz4dowymi oraz podmiotami, o kt6rych

mowa w art. 3 ust 3 ustawy o dzialalno6ci poiytku publicznego i wolontariacie na rok 2017

otrzymuje brzmienie ,,maksymalnie bzy osoby zoskazane ptzez organizacje pozarz4ilozne lub

podmioty uymienione ut art. 3 ust. 3 stary, z zayl4czmiem os6b rcprezentuj4cych poilmioty biorqce

uilzial za konkursie",

Po cz)rm PrzewodniczEcy Rady, po odczytaniu przez Wiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly

poddal projekt pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnycll
glosami:
- 75 - ,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych si9"
podjgla uchwalg Nr XJQ<I|7$15 w sprawie uchwalenia Rocznego programu wsp6lpracy Grniny

Rybno z organizaciami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art, 3 ust, 3 ustawy o

dzialalno6ci po2ytku publicznego i wolontariacie na rok 2017.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.7, Podjecie uchwaly w sprawie Wieloletniei Prognozy Finansowei Gminv Rybno na lata 2017-

2027 .

PvewodniczEcy Komisji Bud2etu i Finans6w Rady Gminy Rybno Pan Piotr Kamifski przedstawil

opinig komisji w sprawie przedlo2onego przez W6jta Gminy Rybno projektu bud2etu Gminy Rybno

na 2077 rok.

Opinia stanowi zal4cznik do protokolu.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem niniejszej uchwaly.

Pytarl nie wniesiono.

Po czym Przewodniczqcy Rady, po odczytaniu przezWiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly

poddal projekt pod glosowanie.



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci 15 Radnych"
glosami:
- tJ -,,za ,
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuiqcych sig"
podjgla uchwalg Nr frXl/75175 w sprawie Wieloletniei Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata

2U7-2027 .

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.8. Uchwalenie bud2etu Gminy Rvbno na 2017 rok :

1) przedstawienie przez W6jta Gminy projektu budZetu wraz z jego tzasadnieniem

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu W6itowi Gminy -Panu Tomaszowi Wggrzynowskiemu, kt6ry

przedstawil projekt bud2etu Gminy Rybno na 2017 rok.

2) przedstawienie przez W6jta Gminy opinii Regionalnej Izby Obrachuntowej w Olsztynie o

projekcie uchwaly bud2etowej.

Opinig Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o projekcie uchwaly bud2etowei przedstawila

Skarbnil Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz.

Opinia stanowi zal4cznik do protokolu.

3) wyst4pienie Przewodnicz4cego Komisji Bud2etu i Finans6w - przedstawienie opinii Kornisji

Bud2etu i Finars6w Rady Gminy Rybno w sprawie projektu bud2etu na 2017 rok

Opinig o projekcie bud2etu na 2017 rok przedloZyl Przewodniczqcy Komisji Bud2etu i Finans6w Rady

Gminy Rybno Pan Piotr Kaminski w pkt dotycz4cym podjgcia uchwaly w sprawie Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gniny Rybno na lata 2017-2027 .

4) dyskusja

Po czym Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.

Glos zabrali:

Soltys wsi Hartowiec (Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego) - Pan Bogdan Koparlski: czy zostaly

zabezpieczone w bud2ecie, 6rodki funduszu soleckiego wsi Hartowiec na remont drogi w kierunku

Paristwa Bukowskich?

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: s4 zabezpieczone.

Radny - Pan Piotr Rydel: Panie W6jcie brak w nowym bud2ecie Srodk6w na miejscowy plan

zagospodarowania przestrzennego; drogg na ulicy ZarybrskiE, projektu na Dom Kultury w Rybnie,



za to jest proiekt na targowisko. Nie wiem komu potrzebne to targowisko. Uwa2am za bezasadne

tworzenie 2lobka w Jeglii.

Soltys wsi Rybno- Pan Henryk WiSniewski: ulica Strumykowa, dlaczego nie zostala ujgta inwestycja,

jakie s4 plany?

Radny - Pan Piotr Kamiiski: Panie W6jcie brak jest Srodk6w na remont dachu 5wietlicy w Dgbieniu.

Solectwo zabezpieczylo w funduszu soleckim pieni4dze na ogrodzenie boiska w Dgbieniu, i nie ma

niczego wigcej. Spodziewam sig, ze jednak w przyszlym roku te pieni4dze sig znajd4

Odniosg sig do komisli z 2 grudrua, chcialbym zapytaC kolegi Czrslawa, kiedy uslyszal ode rnnie

slowa, 2e jestem przeciwnikiem budowy Scie2ki pieszo-rowerowej z Dgbienia do Rybna? M6wilem o

ilrme rzeczy, 2e s4 problemy natury technicznej.

Radny - Pan Czeslaw Mederski w odpowiedzi: Panie kolego na ostatniei sesji powiedzial,2e nie

zgodzi sig Pan na Scie2kg rowerow4 po swoim gruncie i inni mieszkarlry r6wnie2. Po to przybyli na

komisjg w tej sprawie.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan fanusz Kaczmarek zwr6cil uwagg na konieczno5d

uchwalenia rrriejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

Radny - Pan Piotr Kaninski: na posiedzeniu komisji 14 grudnia rozmawiali5my o mierscowym planie

zagospodarowania. Powiedzial Pan Panie W6jcie, 2e idzie Pan inn4 5cie2k4. Tylko jak4? Je2eli

zajmiemy sig tym planem to zablokujemy inwestorom przeprowadzanie du2ych inwestycji na terenie

gmmy

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: Panie W6jcie m6wil Pan, ze zoslaly zabezpieczone

Srodki na remizg w Hartowcu. Czy uruchomi Pan te Srodki w 2017 roku i zacznie budowg?

Zwracam lwage, iE sprawa pozyskiwania Srodk6w zewngtrznych nie iest tak prosta jak sig Panu

wydaje. Kolejna sprawa to plan zagospodarowania przesbzennego, je2eli mo2e nas Pan zapewnit, 2e

nic nam nie grozi, jako mieszkaficom i 2e 2aden inwestor nie zacznie budowy? Uwa2am, 2:e jest

sensem chocia2by rozpoczgcie prac id4cych w tyrn kierunlu.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: wyja6nil kwestie zwi4zane z miejscowym planem

zagospodarowania przestrzennego. Wskazal, i2 dobrym sygnalem ze strony Rady jest zaanga2owarue

sie w podigcie dzialai w tym kierunku. PodkreSlil r6wnieir., i2 cala procedura zwi4zana z

przygotowarriem proiektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wymaga wnikliwej

analizy wszelkich kwestii z tym zwi4zanych.



Radna Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pani Magdalena Anczykowska: odnosnie budowy chodnika

w Tuczkach, mamy zapewnienie realizaqi tego przedsigwzigcia przez powiatowy Zarz\d Dr6g-

Zwr6ctla uwagg na koniecznoSd podjgcia dzialafr zmieruaj4cych do przygotowania planu

zagospodarowania przestrzennego, na co r6wnie2 wskazywalo stanowisko Rady powiatu.

Radny - Pan Piotr Rydel wskazal na odpowiedzialno6C Gminy w zakresie wyplaty rekompensatlr za

utracon4 wartosd nieruchomosci mieszkaric6w Gralewa-Staqi, bed4c4 skutkiem budowy kurnik6w na

terenie tejZe miejscowosci.

Kolejna sprawa to strategi4 iaki jest sens wydawania pienigdzy na strategig, kiedy nie rramy 2adnej

mapy. Wedhrg mnie strategia zawiera niepebrc informaqe.

Soltys wsi Dgbierl - Pan Grzegorz Januszewski: Panie W6jcie czy w bud2ecie gminy faktycznie

zabezpi*zone zostaly Srodki na Scie2kg pieszo-rowerow4. Dlaczego nie zabezpieczono 6rodk6w na

remont poszycia dachowego Swietlicy w Dgbieniu?

Radny - Pan Piotr Kamiriski: wskazaf 2e projekcie budZetu zbyt malo precyzyjnie podano kworg

Srodk6w finansowych na budowg ScieZki pieszo-rowerowej z Rybna do Dgbienia.

Chcialbym sig odniesd do posiedzenia komisji, podczas kt6rego Radny Pan Piotr Rydel zapyt^|, czy

jestem poczytalny. Czy mogg t9 komisje prowadzii. Mial podstawy aby zada( to pytanie, poniewa2

kilka tygodni temu byliSmy z Parem W6jtem, Panem Przewodnicz4qrm w lJrz4d,zie Wojew6dzkim.

Na korytarzu, przy urzgdnikach Pan W6rt zwr6cil sig do mnie, Ze mam zmienid lekarstwa. Nie biorg

2adnych 1ek6w.

Radny - Pan Waldemar Reszka: cieszy mnie sprawa, Ze Starostwo za posrednictwem pani

Przewodnicz4cei zajglo sig spraw4 budowy chodnika w Tuczkach.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: Panie W6jcie bud2et jest bardzo ambitny. ProsiliSmy aby negocjowai

kwotg dofinansowania Srodk6w na budowg Scie2ki pieszo-rowerowej. Tak du2e Srodki z naszego

bud2etu, to duZe obci42enie, ieby pozyska( pieni4dze z Powiatowego Zatz4dlDr6g. Kolejna sprawa

to wodoci4gowanie w kierurku Rumiana i Rybnie. To kosztowana inwestycja, czy zaten Zaklad,

Komunalny otrzyma dotacjg z budZetu na te inwestycjg?

Pan Bartosz Zylka: odni6sl sig do mo2liwoSci udzielenia pomocy rolnikom przy rcdszagi inwestycji

m.in. budowy 6cieZki pieszo-rowerowej. Zapewnil u udzieleniu ewentualnej pomory rolnikom.



W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ulica Strumykowa, nie ma iej w planie na 2017 rok.

Planujemy w 2018 roku aby wszysry przyl4czyli sig do kanalizacji.

Sprawa remontu dachu na Swietlicy w Dgbieniu: rzszoznawca rie wyd jeszcze pisemnej opinii. Po

jej uzyskaniu dach zostanie naprawiony. Sprawa dachu wynikla po przekazan\t projektu budzetu do

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nie many dokuurentacjr, wigc nie wiemy jakie Srodki

zabezpieczyi

Ogrodzenie boiska w Dgbieniu, uzupelnimy fundusz solecki o 5 ty6.

Swieflica w Hartowcu: z kosztorysu inwestorskiego mamy kwotg 788ty5. moZemy to zrobi( z

wlasnych pienigdzy. Ale moZe lepiej z wlasnych Srodk6w zrobiC wodg. Uzgodnili.Smy plz,er.iei. z

Rad4, 2e zaopatrujemy ludzi w wodg. Wylozenie tak wysokiej kwoty z wlasnego bud2etu uwaZam za

nierozs4dne, kiedy s4 mo2twoSci korzystania z progran6w. Musimy tylko cierpliwie czekad na ich

uruchomienie.

W budZecie mamy zabezpieczone 5rodki na budowg Scie2ki. Je2eli ta Scie2ka nie zostanie wykonana

teraz, to w kolejnych latach nie mo2emy liczyi na jej realizacjg.

Sprawa wodociqgowania w kierunlu Rumiana i Rybnig bylem , rozmawialem z tymi ludZmi. Na

dzieh dzbiqszy rie ma zagroLenia, 2e zabraknie im wody.

Rudrry - Pan Piotr Rydel moim zdaniem nale2y robid wszystko, aby powstala jeszcze 1cieLka z

Tuczek do Rybna oraz przedhr2enie Scie2ki do Hartowca i Zabin. Mo2emy przecie2 takie projekty

wykonaC. Spoleczerlstwo wierzy w Pana zapewnienia, ze pieni4dze ze sprzeda2y maj4tku w danej wsi

wracaj4 do niej.

Radna - Pani Marzarna Borkowska: temat miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

poruszylam na komisji 2 grudnia. Dzigkujg za odzew Rady w tej sprawie. jednak2e Pan W6jt nie

odni6sl sig do tego tematu. Powiedzial Pary ze pien4d,ze s4 zabezpieczone na plan, a czy cokolwiek

bedzie zrobione?

Rady - Pan Piotr Kamiriski podzigkowal Panu BartoszowiZylce zawylfirlena.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: co do planu, pieni4dze na plan s4. Na dzieri dzisielszy

sporz4dzenie planu nic nie da. KaLde przedsigwzigcie realZowane z pienigdzy publicznych musi byd

przemy6lane. Na ile jest mo2liwym chronimy naszych mieszkaric6w przed zagro2eniami. Co do

inwestycji Dgbied-Rybno, naprawdg rolnicy nie pozostanq sami. Wszelk4 pomoc ze strony gminy

bgd4 mieli zapewnionq.

Przewodnicz4cy Rady Gniny - Pan Andrzej Kornacki: chcialbym tylko zapytaC czy mieszkaicy,

kt6rzy mieszkaj4 na terenie nieobjgtym otuIin4 parku krajobrazowego czy parkt krajobrazowym r



gdzie nie ma planu, czy mog4 czud sig bezpieczni? To Radni podejm4 deryzjg. Je2eli chodzi o buoowg

kumik6w w Gralewie, czy wydanie decyzji o warunkach zabudowy zostalo skutecznie przesunigte w

czasie,

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski: proszg o przesunigcie tego tematu do wolnych wniosk6w.

To nie na nic wsp6lnego z bud2etem.

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Kornacki: nie zgadzam sig , 2E ta sprawa nie jest zwi4zana z

bud2etem. Je2eli teraz nie podejmiemy decyzji, to wolnych wnioskach mo2emy tylko rozmawiaa.

Radca pramy - Parr Zbigniew Drzystek: bardzo trudno w tej chwili oceniC wysoko6i wydatk6w na

ten cel. Dopiero realna wizja koszt6w daje podstawg, aby zastanawiai sig na tym. Na dziei dzisiejszy

nie na podstaw uigcia takich Srodk6w w bud2ecie.

Skarbnik Gminy - Pan Zdzblawa Kanicz wskazala na kwotg 6rodk6w w wysoko5ci 50 ty5,

zabezpieczonych na miejscowy plan zagospodarowania przestrzerurego.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: jeLek zajd,zie potrzeba to bgdziemy robiC ten plan.

Przewodnicz4cy rady - Pan Andrzej Kornacki podzigkowal za dotychczas podejmowane dzialania

W6jta w procesie wstgpnego etapu inwestycji budowy kurnik6w w m.Gralewo-Stacja.

Na tym dyskusig zakoiczono:

5) podjgcie uchwaly w sprawie uchwalenia bud2etu Gminy Rybno na 2017 rok.

Przewodnicz4cy Rady zarnkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwa\ ptzez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoici 15 Radnych,
glosami:
-15 -,,2a",
-O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujlcych sig"
6) podigla uchwalg Nr )O{XI17fff6 w sprawie uchwalenia budietu Gminy Rybno na 2017 rok.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Przewodnicz4cy o godz.77:20 zarz4dzil przerwg w obradach do godz. 12:45
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Ad.9. Podjgcie uchwal w nastgpuiqcych sprawach:

l)zmianv Wieloletniej Proenozy Finansowei Gminv Rybno na lata 20162022

Przewodricz4cy Rady- Pan Andrzej Komacki zwr6ctl sig do Radnego Pana Piotra Kami.riskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski poinformowaf i2 komisje resortowe pozytywnie zaopiniowaly projekt

uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gnriny Rybno na lata 2076-2022 onz

zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2016 rok.

Skarbnik Gminy wobec bral<u pytan ze shony Rady w sprawie projektu uchwaly nie wniosla

wyjaSnief.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworl dyskusjg. Pytarl nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczltaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustarvowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 15 Radnych,
glosami:
- 15 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstruyrnujEcych sig"
podjgla uchwalg Nr n<Xl/nfl6 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowei Grniny
Rybno na lata 201G2022.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

2) zmian w bud2ecie Gminv Rybno na 2016 rok

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwrdcil sig do Radnego Pana Piotra Kamifukiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski, i2 komisje resortowe pozytywnie zaopiniowaly projekt uchwaly w

sprawie zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2016 rok.

Skarbnik Gminy wobec braku pytarl ze strony Rady w sprawie projektu uchwaty nie wniosla

wyjaSnierl.

Nastgpnie Przewodnicz4ry Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
Przewodniczqry Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawn;rm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnyctl
glosarni:
-15 - ,,2a",
- O - ,,ptzeciw"
-0 - ,,wstuzymrrj4cych sig"
podjgla uchwalg Nr )&{fl8/16 w sprawie zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2016 rok
Uchwala stanowi zal4cznik do protokoh.r.
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3) udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pornocv finansowei

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwtlcil sig do Radnego pana piotra Kamiiskrego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamifrski, i2 komisje resortowe pozytywnie zaopiniowaly projekt uchwaly w
sprawie udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy finansowq.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaty.
Pytaf nie wniesiono.
Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu proiektu uchwaly przez

Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych,
glosami:
- tJ - ,,24 ,
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujqcych sig"
podigla uchwalg Nr WXIt79fl6 w sprawie udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy

finansowej.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokoh,r.

4) zapewnienia wsp6lnei obslugi finansowei iednostek bud2etowvch Gminv Rybno

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamiiskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resotowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamifiski, i2 komisje resortowe pozytywnie zaopiniowaly projekt uchwaty w

sprawie zapewnienia wsp6lnej obslugi finansowej jednostek budzetowych Gminy Rybno.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
I]ztari nie wniesiono.
Przewodnicz4ry Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnycll
glosami:
- 15 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujlcych sig"
podjgla uchwalg Nr ruO{I/80/f5 w sprawie zapewnienia wsp6lnej obslugi finansowej jednostek

buctietowych Gminy Rybno.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.
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5) rrrzyigcia sprawozdania z realizacji programu usuwania wvrob6w zawieraj+cvch azbest z terenu

Gminv Rvbno

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil, sig do Radnego Pana Piotra Kamiriskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia korrisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaty.

Radny - Pan Piotr Kamirlski, iZ komisje resotowe pozytywnie zaopiniowaly projekt uchwaly w

sprawie prdgcia sprawozdania z reahzacji programu usuwania wyrob6w zawieraj4cych azbest z

terenu Gminy Rybno.

Nastgpnie Przewodnicz4ry Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.
Przewodnicz4ry Rady zamlnel dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych,
glosami:
-75 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuj4cych sig"
podjgla uchwalg Nr )OfrI/81,/15 w sprawie przyjgcia sprawozdania z realizacji programu usuwania

w)nob6w zawieraiqcych azbest z terenu Gminy Rybno,

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

6) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozrviaz.vwania Problem6w Alkoholowvch

Przewodniczqry Rady- Pan Andrzej Komacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamirlskiego

Ptzewodnicz1cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamirlski, i2 komisje resortowe pozytywnie zaopiniowaly projekt uchwaly w

sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi4zywania Problem6w Alkoholowych.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
Glos zabrali:

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk WiSniewski: iako soltys skladalem wniosek o dofinansowanie kolonii.

Nie otrzymalem takiego dofinansowania poniewa2 m6wla Pani, 2e soltys i radny nie mog4 skladad

wniosk6w.

Radny - Pan Bogdan Wantowski: na czyj wniosek zostaly przyznane Srodki na zapasy w Rybnie. Pani

sekretarz m6wila, 2e z tego funduszu nie finansuje sig sportu.

Soltys wsi Gr4dy - Pan Miroslaw Remus podzigkowal za dzialanie grupy wsparcia.
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Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: rle zlolono wniosk6w o dofinansowanie, ile zostalo rozpatrzonych

pozytywnie?

Przewodricz4ca Gminnej Komisji ds. Rozwi4zywania problem6w Alkoholowych - pani Ewa

Dobracka-Zawada: nie powiedzialam, ze radny i soltys nie mog4 skladac wniosk6w. Takie wnioski
mog4 sktadac r6wnie2 osoby fizyczne, kt6re maia ciekawy program profilaktyki. wniosek pana

soltysa byl niekomplehry. Postaramy sig pom6c w doprecyzowaniu pewnych kwestii zawartych we

wniosku.

odpowiadaj4c na pytanie Radnego Pana Bogdana wantowskiego : wniosek zloiryla paru Dyrektor

szkoly Podstawowej w Rybnie. Zostalo zlo2onych 20 wniosk6w, z tego 3 nie zostalo rozpatrzonych.

Wigcej pytai nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusig. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnycll
glosarrri:
-75 - ,,2a",
-O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujqcych sig"
podjgla uchwalg Nr XXXI/8!/f6 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi4zywania

Problem6w Alkoholowych,

Uchwala stanowi zaQcznik do protokolu.

7) zamiaru likwidacii Szkoly Podstawowej im. Mikolaja Kopernika w Iegli

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamiriskrego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamifiski przedstawil wynik glosowania komisji w sprawie niniejszego projektu.

Nastgpnie Przewo dnicz4cy otworzyl dyskusjg.

Glos zabrali:

Radna - Pani Agnieszka Wysocka: rozmawialarn z mieszkaricami feglii. Proszg Radnych o

zastanowienie sig w tei sprawie. nie wskazujg jak glosowai. Sami macie to ocenie. Nie wiadomo co

czas pr4miesie. Nikt nie bgdzie ocenial za tg szkolg Pana W6jta, tylko nas. Nie ma na tg szkolg

2adnego pomysh,r. Ka2dy pomysl po 2 tygodniach, 2 miesi4cach okazuje sig niemoZliwym do

zrealizowania. Tak samo jest ze 2lobkiem. Pani Inspektor informowala na komisji o ilo6ci deklaracji.

Za6 na zr.brariru wiejskim w feglii Pan W6jt powiedzial, 2e jest bardzo du2e zainteresowanie

utworzeniem 2lobka. Pani Inspektor poinformowala, ze na 140 wyslanych deklaracjl wr6cilo 11, w

g-m 8 os6b bylo za utworzeniem Zlobka. Kolejna sprawa OREW-u , kt6ry podobno mial byC tworzony
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za aprobat4 Pana Starosty, teZ nie doszlo do skutku. Pomy6lmy czy zamkn4( tg szkolg, czy ma

przesta6 isbrieC sama. Zrobii co6 szybko nie znaczy dobrze. Jeszcze tzeba mied na to dobry pomysl.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: poprosilem o materialy dotycz4ce tej szkoty.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski: likwidacja to trudna sprawa, tynbafizlq, irc obiecalem i2

nie zamlng 2adnej szkoty. Cech4 czlowieka mysl4cego test to,2e zmienia zdanie. Analizowane byly

wszelkie czynniki, zar6wno te finansowe, dernograficzne oraz dobro tych dzieci. Ci uczniowie Zle sig

cznj4 ncz4c sigw l4czonych klasach. To hudna decyzja ale konieczna. Co do budynlu, b9d9 staral sig

zagospodarowaC go racjonalnie. O li.kwidacji szkoty mieszkarlcy zostali poinformowani.

Radna - Pani Agnieszka Wysocka: Panie W6jcie taka sytuacia jest tam od kilku lat. dopiero teraz

otworzyly sig Panu oczy, 2e tuzeba jq zamkn4C. Jak mamy Pan'o zaula{ 2e kiedy podniesiemy rgkg za

zamknigciem szkoly, zostanie ona zamknigta. Pan mo2e zmienid zd,anie za p6l roku. Nie zaglosujg za

likwidacj4.

Radny - Pan Piotr Rydel: id4c do wybor6w wiedzial Pan dokladnie, 2e nie bgdzie szkoly w Jeglii i
Oirodka Zdrowia w Koszelewach. Zakpil Pan sobie z mieszkarlc6w. Dokladnie Pan wiedzial jaka jest

demografia. Zamknijmy j4 jrL na ferie zirnowe. Panie Darku mySlalem, Le bgd,zie Pan bardziej

zainteresowany oSrodkiem zdrowia w Koszelewach a nie szkol4 w Jeglii. Mozemy przekonywai

rodzic6w i uczni6w i:eby zrezygnowak z tE szkoly, ale co bgdzie z budynkiem. Moie iednak trzeba

bgdzie go sptzedaC, a nie doprowadzaC do ruiny, tak jak to bylo w innych przypadkach.

Wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara: podjgcie decyzji o likwidacji szkoly nie jest latwe ale

czasem trzeba podjqc takq decyzjg.

Przytoczyl tre6C wypowiedzi Radnego Pana Pioha Kamifskiego, kt6ra miala miejsce podczas sesji

2l czerwca br. Radny Pana Piotr Kamirlski pozytywne odni6sl sig w6wczas na temat likwidacji

szkoly w Jeglii.

Ptzypomng, z.e na komisji wstrzymal sig Pan od glosu.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: podczas spotkari w jeglii, rodzicebyk za ubzymaniem szkoty. Mo2e

niech wypowie sig w tej sprawie obecna na sesji Pani soltys.

Radny - Pan Piotr Kamiiski: kolego Darku, nie twierdzg, 2e tak nie bylo. Pan r6wrie2 twierdztl, 2e

o5rodek w Koszelewach powinien byi reaktywowany. Glosowania na komisji nie s4 wi424ce. Mam

prawo glosowac tak jak uwa2am.
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Soltys wsi Jeglia- Pani Ewa Sendobra: htdzie sE zdezorientowani cal4 t4 sytuacja.

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: parie piotrze nie kwestionujg paiskiego prawa do

glosowania.

Radny - Pan Waldemar Reszka: glosowalem na komisji za zanrlnigciem tej szkoly. Przekonala mnie

do tego sytuaqa finarsowa i demograficzna.

Radny - Pan Marian Granica: jeZeli dziS podejmiemy decyzje o zamlnigciu szkoly, to nie cofniemy iuz
decyzji Je|elt mieszkarlcy mieliby realn4 wizjg co do tego co w zamian ma tam powstad, sytuacja

przpl)szczam tez bylaby inna. Za chwilg koriczy sig kadencja i to ia bedg wytykany, 2e zamknqlem

szkolg. Bgdg konsekwentny w glosowaniu.

Radny - Pan Piotr Rydel: byl kiedy6 o6rodek zdrowia w Koszelewach, podjgta w6wczas decyzja jest

niekwestionowana przez nikogo. Wtedy ta decyzja byla m4dr4 decyzjq. 2le sig za1 dzieje kiedy te

decyzje s4 manipulowane. Z jednej strony Pan W6jt id4c do wybor6w glosil, 2e nie zamknie szkoly, a

z drugrej strony chodzi do rodzic6w i namawia, 2eby nie ptszrzah dzieci do szkoty. Teraz to

przerzuca sie na nas. Trzeba bylo wczesniej zamkn4C tg szkolg.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: je3li chodzi o oSrodek zdrowia w Koszelewach

wypowiem sig w wolnych wnioskach.

Radny - Pan Waldemar Reszka: kiedy zanykano szkolg w Tuczkach nie bylo 2adnych skrupul6w.

My5lg, 2e to dobre rozwi4zanie.

Na tym dyskusjg zakoriczono.

Przewodnicz4ry Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnyn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych,
glosami:
- I - ,,2a",
-7 - ,,przeciw"
- 5 -,,wstrzymui4cych sig"
podigla uchwalg Nr )OO{I/83/f6 w sprawie zamiaru likwidacii Szkoly Podstawowej im.Mikolaja

Kopernika w jegli

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.
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8) zatwierdzenia plan6w praqv komisii stalych Radv Gminy Rybno na 2017 rok

Radny - Pan Piotr Kamiiski poinformowal, 2,e podczas posiedzenia komisji dnia 14 gmdnia,

poszczeg6lne komisie stale opracowaly plan pracy na 2017 rok.

Nastgpnie Przewo dricz4cy otworzyl dyskusjg.

Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych,
glosami:
-15 -,,2a",
-0 - ,,pneciw"
- 0 -,,r'rstnymuj4cych sig"
podjgla uchwalg Nr )OtXI/8{f6 w sprawie zatwierdzenia plan6w pracy komisji stalych Rady

Gminy Rybno na 2UL7 tok

Uchwala stanowi zal4cznik do protokohr.

8) zatwierdzenia olanu praqv Komisii Rewizyjnei Radv Gminv Rybno na 2017 rok

Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly

Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Rydel: Panie Przeowdnicz4cy Kasprowicz, kiedy otrzymamy informaqe dotycz1c4

tego, co kupuje gmina, jakie zleca uslugi? fak funkcjonuje komisja, bo wiele os6b chcialoby przybyl na

komisig.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: pierwsze pytanie, to nie do nnie. Na kolejne odpowiem na

piSmie.

Na tym dyskusjg zakorlczono.

Przewodnicz4ry Rady zamkn4l dyskusjg. Po odcz)'taniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnycll
glosami:
- 75 - ,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuf 4cych 8ie"
9l podjgla uchwalg Nr )OO{I/85/f6 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej

Rady Gminy Rybno na 2017 rok

Uchwala stanowi zal4cznik do protokohr.
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Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6ci sig do Radnego pana piotra Kamirlskrego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie
projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski, iZ komisje lesortowe pozytywnie zaopiniowaly projekt uchwaty w
sprawie-nieodplatnego przyjgcia wlasno6ci nieruchomo5ci z przeznaczeriem na cele rekreacylne.

Nastgpnie Przewodniczqcy otworzyl dyskuslg.

Pytarl nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaty przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15 Radnych,
glosami:
-15 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuiqcych sig"
podjgla uchwalg Nr XJ$l/86116 w sprawie nieodplatnego przyjgcia wlasno6ci nieruchomo6ci z

przeznaczeniem na cele rekreacyj ne.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Przewodnicz4cy Rady o godz. 13..50 zarzydzll przerwg w obradach d,o god.z.l3:55. podczas przerwy
obrady opuScila Radna - Pani Agnieszka Wysocka. Stan Rady 14 radnych.

Ad,10.Wolne wnioski i zapytania.

Glos zabrali:

Wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara: ,,w 2009 roku w wyniku podjgcia uchwaly

zmieniaj4cej statut SPG ZOZ w Rybne, dokonano likwidacji filii O6rodka Zdrowia w Koszelewach.

Nie poinformowano o tym fakcie mieszkaric6w. Id4c do wybor6w nie mialem Swiadomo6ci, Ze nie ma

prawnej rno2liwo6ci reaktywacji oirodka."

Radny - Pan Marian Granica: ,,Panie W6jcie w sprawozdaniu wspominal Pan o wycince drzew na

ulicy Praskiej. TeZ mialem w tym uczestniczyi. Rozumie, 2e to na pottzeby deptaku i sk4d taka

szybka decyzla? Kiedy na uliry Nowomiejskiej nie ma do tej pory interwencji aby usun4C drzewa,

kt6re naprawde stw arzai4 zagrozente.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggr4mowski: .procedura wycigcia tych drzew byla bardzo dluga.

Nawet gdyby deptak nie byl budowany i tak bylyby wycigte. Byly w takim stanie, Ze naleZalo je

usun4d. Je2eli chodzi o ulicg Nowomiejsk4 to teren pr).watny. To wla6ciciel posesji musi wysf4pit z

wnioskiem o wvciecie drzew."
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Radny - Pan Piotr Gurgielewic z: ,,Panie W6jcie te drzewa na ulicy Praskiej, nadawa$ uroku temu

miejscu. R6wnie2 apelujg o zajgcie sig wycink4 drzew na uliry Nowomiejskiej, ale i w Koszelewach s4

drzewa, kt6re powimy zostad usunigte. Proszg o naprawienie znaku drogowego na ulicy Topolowej."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,, zajmg sig znakami. Zapewniam, Ze usunigcie tych drzew

bylo konieczno6ci4".

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,Panie W6jcie ile pienigdzy oizymaly stowarzyszeni przez ostahrie dwa

lata. Kolejna sprawa, prowadzilem przez dwa lata komisjg specjaln4 w sprawie drogi na Lesiaku. Nie

ma w tej chwili Zadnej odpowiedzi z Gminy. Zloione zostaly zalecenia dla Urzgdu Gminy,. Nie

mamy odpowiedzi czy zostaly podjgte jalie6 kroki. Do Pani Sekretarz jak przychodzili5my jako

Radni, skladali5my woczy6cie przysiggg. fako to sig teraz ma, jeLeh na stronie ,,Syla" pojawiaj4 wpisy

obra2aj4ce Radnych. Zacytowal tresd niniejszych wpis 6w . Czy bezkarnie moZna nas opluwad?

Po zanrknigciu szkoty w feglii te2 mo2€my sig tego spod.ziewaC"

Podkre6li, i2 jako radny pom6gl wielu osobom. ,,JeZeli Urz4d nie chce nas chroni6, to w imig czego

rnamy dalej pracowad. Decyzje, kt6re podejmujemy s4 bardzo waZne i nie siedzimy tu tylko dlatego,

2;e nie mamy co innego do roboty".

Podczas dyskusji obrady opufcil Radny Pan Marian Granica. Stan Rady 13 Radnych.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,co do wpisu, to treSci te majq znamiona przestgpstwa,

Sciganego z oskarz€nia prywatnego. Gmina w tym wypadku nie mo2e podejmowad 2adnych krok6w.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: poinformowala o stanie prac nad statutami solectw.

Przeprowadzone zostan4 konsultacie spoleczne podczas zebrafi wiejskich. Harmonogramy zebrarl

zostan4 dorgczone solfsom. Przypomniala, i za otgantzagg posiedzerl komisji i sesje Rady Gminy

odpowiada Urz4d. Wszelkie kwestie z lym zwi4zane, r6wnie2 zmiany miejsca posiedzerl organ6w

nale2y konsultowaC z Sekretarzem Urzgdu.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,Panie Radco, czy podczas wsp6lnych posiedzeri

komisji, komisje nie powinny wyra2aC swoich opinii i glosowaC oddzielnie?

Kolejna sprawa otrzymalem informacje, ze przekaz transmisji sesji na Zywo jest slabej jako6ci, jest

dZwigk ale nie bardzo widad.

Kolejna sprawa, nie ma co prawda osoby, kt6ra by mi to wyja6nil4 ale moi,e Pan Piotr Rydel to zrobi.

Chodzi mi o inicjaty-wg ,,Lubawiacy Papieiowl" . Z fei okazji przygotowany zostal album

przedstawiaj4cy kaplice, ko6cioly i zabytki .Material zostal opublikowany 1 6 lipca 2016 r . mam pro6bg

o sprostowanie nieScislo6ci dotycz4cj fotografii naszych organ6w, przy kt6rych siedzi Pan Miroslaw
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Mg2ykowski. Zdigcie podpisane jest ,,Miroslaw Mgzykowski organista w kosciele w Koszelewach.,,

Chca to zdementowad, Pan Miroslaw Mg2ykowski nigdy organist4 w naszym kodciele nie byl. proszg

o sprostowanie tych material6w,"

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,Pani skarbnik, czy Gmina moZe wsp6lfinansowad usuwanie czy zabie$
pielggnacyjne drzew na terenie, kt6ry nie nalezy do Gminy? pytam dlatego, 2e paraha w Rumianie

musi dokonai pielggnacji drew przy ko5ciele. wobec tego mo2e jest mo2liwosci wsparcia

finansowego ze strony Gminy. w kwestii komisji myflalem, 2e skoro mieszkaricy zapoznaj4 sig z

informacj4, co jest przedmiotem posiedzenia komisji, dotrze masa ludzi broni4cych interesy klubu

sportowego. Jedno z drzew na ulicy Nowomiejskiej nie stoi na terenie prywauly m. zagraza

bezpieczefstwu, wigc naleZaloby sig nin zaj4t."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,co do drzew na ulicy Nowomiejskiej, to pomnik przyrody.

Dziatrania w celu usunigcia tych drzew podejmowane byly dawno.

Co do glosowania na komisji wsp6lnej, nie jest wadliwy taki spos6b glosowania. Opnie komisji mai4

charakter opiniodawczy, pomocniczy dla Rady."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,, m6wig ostatni raz. Je2eli Pan Panie Mecenasie t'tvierd.zi, Ze iest takie

ptawo, ire jako osoba publiczna, reprezentujqca swoich wyborc6w w ten spos6b tuaktowana,

proponuje ni sig dochodzenia swoich praw pryr ratnie. Te wpisy odbywaty sig dzigki pracy tutaj.

Dzigki temu, 2e tak sig wypowiadamy, takie mamy nasze sumienia. Dobrze, 2e jest telewizja. Dobrze,

2e htdzle wiedz4. Panie Datku, je2eli chodzi o iniciatywg, to rzeczryEcie cztery lata temu bylem

inicjatorem powstania Komitetu Obchoddw Przylgcia Chrzttt przez Lubawiak6w. rJwazalem za

stosowne powolanie takiego komitetu. W tej chwili wydajemy z tej okazji album o ziemi lubawskiej.

Na pewno na naszej oficjalnej shonie, nie przypominam sobie abym wp\'wal na to, aby taki wpis byl

zamieszczany na naszej stronie. Nie odpowiadam za Pana Mg2ykowskiego. Wiem co iest

zamieszczane na naszei stronie.

Panie W6jcie, Pani Sekretarz, Panie Radco, Panie, Panowie Radni rezygnujg z bycia Radnym z

natychmiasto$/ym wypowiedzeniem. Dzigkujg za dwuletri4 wsp6lpraca."

Wiceprzewodniczqry Rady - Pan Dariusz Tara: ,,szanujg Pana inicjatywg, nie mam nic przeciwko.

Tylko proszg o usunigcie nie5cislodci."

Soltys wsi Gr4dy - Pan Miroslaw Remus: ,,cieszylem sig, kiedy zostalem soltysem, kiedy zaczgla sig

moja wsp6lpraca z Gmin4. Chcialem tyko zatwazy{ 2e htdzie pbzq przez to co widz4 i slysz4.

Niekt6re gospodarstwa nie maj4 odbieranych Smieci, chociaz plac4 za uslugg, kt6ra nie zostala

wykonana. Chcialem zatwaLy{ 2e w asfalcie do Gronowa da sig ju2 zattwaLy( uszkodzenia
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nawierzchni. Mogg prz,ekaza(. wggiel oraz materia\r budowlane, kt6re nam pozostaly po remoncie.

MoZe kt6re5 z solectw wykorzysta. Dzigkujg za grupe wsparcia, kt6ra dziala. Korzystam z niej

wielokrotnie. Tylko zastanawia mnie sens dzialania niebieskich kart. Czy w og6le s4 potrzebne."

Radny - Pan Dariusz Karbowski wyjaSnil kwestig funlcjonowania niebieskich kart. Uzasadnil, i,e jest

to konieczne. Dzigki niej wiele os6b poradzilo sobie z przemoc4 i alkoholizmem. PodkreSli, i2 w

zwi4zkl z ciEglyllrri zmianami prawa koniecznym jest szkolenie czlonk6w gminnych komisji ds.

r o zw i4zyw ania problem6w alkoholowych.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski podzigkowal za przyjgcie budzetu.

Pan Arkadiusz Krupinski: ,,chcialbym znai status komisji doraZnej w jaki spos6b zakofczyly si? iE

prace. Komista zloLyla sprawozd,anie, nie bylo 2adnego przT,lgcia sptawozdania lub podjgcia uchwaly

o zakorlczeniu prac komisji. W tym przypadku nie bylo Zadnego takiego dzialania zmierzaj4cego do

zakortczenia jej prac. Przedstawilem wiele dokument6w przedstawiaj4cy stan faktyczny i prawny.

Chcialbynr uslyszec stosunek Radnych do tego sprawozdania. Czy sprawozdanie zostalo przigte, czy

komisia zostala ro zwi4zana i co z urleceniami komisj i zwlaszcza, 2.e komisja zaproponowala warianty

rozwi4zania. My6l9,2e dalej procedura powinna byd dokoiczona przezRadg."

Radca prawny -. PanZbigntew Drzystek : ,,2 uchwaty powoluj4cej komisjg wynikalo, 2,e komisja jest

zobowiEzane prz.edstawid sprawozdanie. Nie bylo zapisu, 2e sprawozdanie ma zostai zatwierdzone i
po totem ulega rozwi4zaniu. Istotnym iest pytanie, co dalej. Komisja stworzyla obszemy material.

Sprawozdanie zostanie przeanalizowane przez pracownik6w urzgdu. To juZ kwestia zajgcia sig

problemem, kt6ry jest zlo2ony i skomplikowany. Niew4tpliwie ta sprawa wr6ci."

Pan Arkadiusz Krupirlski: ,,wydaje ni sig, 2e nie ma tu skomplikowanej materii. Jest ona

zdecydowanie jasna i prosta. Komisja zajmowala sig wymy6lonym problemern. Moim zdaniem Gmina

nie ma Zadnego tytuh prawnego ani faktycznego. Sprawozdanie , jak zarwairyt Pan Mecenas jest

asumptem do dalszych rozm6w na ten temat. Nie rozumie stwierdzenia, Ze jest to skomplikowana

materia. Ta materia nie iest skomplikowana. Pr6bowal j4 skomplikowai Radny Pan Gurgielewicz. JeSli

Pan Mecenas stwierdza przez takie stanowisko Parra Gurgielewicza sig skomplikowala, to nastepnej

sesji mogg pokaza{ jak na klamstwie, na nieznajomo(ci rzaczy oparte byly wywody Pana

Gurgielewicza i tych innych, kt6rzy twierdz4,Ze jest jaka6 komplikacja. Przedmiotem sprawy jest to

czy Gmina ma jaki6 tytul prawny lub faktyczny. Co do prawno6ci i nieprawno5ci komisji, reguluje to

ustawa.

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Kornacki zlozyl iryczenia boZonarodzeniowe.
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Wigcej wniosk6w i zapytafi nie wniesiono.

Ad.11,Zamknigcie obrad.

o godz.15:10 Przewodniczacy Rady Pan Andrzej Kornacki - wobec wyczerpania dziennego porzqdku

obrad - zamkn4l obrady XXXI sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakoriczono.

Protokolowala:

IN SPEKTO R
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